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Abstract

        
In 68 children with atopic diseases and 42 controls of the same age, the authors conducted lymphocyte differentiation examinations. The T-lymphocytes were determined by means of the E-rosette technique, whereas the B-cell counts were determined via monospecific fluorescein-marked anti-immunoglobulin sera. The entire group of juvenile atopics was separated into one group with massed infections and another group without susceptibility to infection. The group of children without susceptibility to infection con-comitant with existing atopy, showed significantly relative T-lymphocyte counts, compared with the control group, the relative and absolute counts of the other lymphocyte subpopulation being normal. In the group of juvenile atopics with a pronounced tendency to infection, the T-cell deficiency and normal absolute T-lymphocyte counts are even more conspicuous, whereas the B-cell and O-cell counts are higher than with the control group. It is possible to identify the influence of chronic relapsing infections on the lymphocyte subpopulation in atopics.The article discusses the problem of the type of cellular immunodefect in atopic children without previous history of an infection.


      
        
Zusammenfassung

        
Bei 68 Kindern mit atopischen Erkrankungen und 42 Kontrollpersonen gleicher Altersstufe wurden Lymphozyten-differenzierungen durchgeführt. Die Bestimmung der T-Lymphozyten erfolgte durch die E-Rosettentechnik, während die B-Zell-Zahlen durch monospezifische fluoreszin-markierte Anti-Immun-Globulin-Seren ermittelt wurden. Die Gesamtgruppe der kindlichen Atopiker ließ sich in eine Gruppe mit gehäuftem Infektgeschehen und eine Gruppe ohne Infektanfälligkeit differenzieren. Die Gruppe der Kinder ohne Infektanfälligkeit bei bestehender Atopie zeigte gegenüber dem Kontrollkollektiv signifikant erniedrigte relative T-Lymphozyten-Zahlen bei sonst normalen relativen sowie absoluten Zahlen der übrigen Lymphozyten-Subpopulationen. Bei der Gruppe kindlicher Atopiker mit ausgesprochener Infektneigung lassen sich bei noch deutlicherer relativer T-Zell-Defizienz und normalen absoluten T-Lymphozyten-Werten gegenüber der Kontroll-Gruppe gesteigerte B- und ,,O-Zell-Zahlen" nachweisen. Der Einfluß chronisch rezidivierender Infekte auf die Lymphozyten-Subpopulationen Atopikern kann dargestellt werden. Die Frage nach der Art des zellulären Immun-defektes bei Kindern mit Atopie ohne Infektanamnese wird erörtert.
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